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PUNTS DEBATUTS I ACORDS ADOPTATS: 
 

I.- ELECCIÓ DE BATLE.  
 

El passat dia 4 de desembre de 2009, el Sr. Bartome u Alzina 
Sureda va presentar la seva renúncia al càrrec de B atle de 
l’Ajuntament de Capdepera, sent acceptada pel ple e n sessió 
extraordinària i urgent. 
 

En conseqüència, en compliment del disposat a l’art . 40.5 del 
Reglament d’Organització, Funcionament i Règim Jurí dic de les Entitats 
Locals, aprovat per Reial decret 2568/1986, de 28 d e novembre i art. 
196 i 198 de la Llei Orgànica 5/1985, de 19 de juny , del Règim 
Electoral General, s’ha convocat aquesta sessió per  a l’elecció de 
Batle.  
 

Poden ser candidats els següents regidors: 
 
Sr. Joan Ferrer Flaquer 
Sr. Rafel Fernández Mallol 
Sr. José Andrés Gallego Méndez 
Sra. Maria Orts Rodríguez 
Sr. Mateu Garau Flaquer 
Sr. Mateu Melis Tous 



 
Renuncien a la seva candidatura el Sr. Rafel Fernán dez Mallol i 

el Sr. Mateu Garau Flaquer.  
 

La Sra. Maria Orts diu que no forma part de l’equip  de govern, 
però ha arribat a un acord per a votar el canvi de Batlia. A més van 
signar un pacte amb l’equip de govern, que el seu g rup no ha 
incomplit, per això renuncia a la seva candidatura i donarà suport al 
canvi de Batlia.  
 

En conseqüència queden com candidats els següent re gidors: 
 
Sr. Joan Ferrer Flaquer 
Sr. José Andrés Gallego Méndez 
Sr. Mateu Garau Flaquer 
 

Acte seguit es planteja el sistema de votació a uti litzar per 
elegir el Batle. El President proposa la votació or dinària, cosa que 
accepten per assentiment tots els regidors. 
 
 A continuació es procedeix a la votació ordinària de l’elecció 
de Batle de l’Ajuntament de Capdepera, obtenint els  següents 
resultats:  
 

Sr. Juan Ferrer Flaquer.................. SIS  vots 
 Sr. José Andrés Gallego Méndez........... DEU vots 
 Sr. Mateu Melis Tous..................... UN vot 
 

Vist que el Sr. José Andrés Gallego Méndez ha obtin gut la 
majoria absoluta, d’acord amb el que disposa l’art.  196.b) de la Llei 
Orgànica 5/1985, de 19 de juny, del Règim Electoral  General, ÉS 
PROCLAMAT BATLE DEL MUNICIPI DE CAPDEPERA EL SR. JO SÉ ANDRÉS GALLEGO 
MÉNDEZ, per la qual cosa es procedent que prengui possessi ó del seu 
càrrec. 

 
El Sr. José Andrés Gallego Méndez pren possessió de l càrrec de 

Batle mitjançant jurament/promesa, segons el que di sposa el Reial 
Decret 707/1979, de 5 d’abril i art. 18 del Reial D ecret Legislatiu 
781/1986, de 18 d’abril i 40.2 del Reglament d’Orga nització, 
Funcionament i Règim Jurídic de les Entitats Locals . 
 

El Sr. José A. Gallego es dirigeix als presents i d iu que aquest 
canvi de batle és conseqüència del pacte signat en 2007. S’ha produït 
el canvi amb un poc de retard, a causa de alguns pr oblemes que ja 
s’han solucionat. Té esperança de dur el projecte e ndavant, per al que 
espera contar amb la col·laboració de tots els regi dors. Agreix la 
col·laboració dels regidors que han contribuït a l’ estabilitat de 
l’Ajuntament i a l’equip de govern, especialment a Bartomeu Alzina i 
als membres de l’oposició pel treball realitzat per què l’Ajuntament 
funcioni. També agreix a la seva família pel suport  que li ofereixen 
diàriament. 
 

Seguidament el Sr. Joan Ferrer Flaquer fa la següen t 
intervenció: 

 
“Avui s’ha acaba de certificar la segona part del p acte fet, que 

no signat, per quatre partits clarament en contra d e la voluntat de la 
gent del municipi de Capdepera; voluntat que va que dar patent a las 
eleccions municipals del mes de maig de 2007, victò ria del Partit 
Popular amb un 30% de vots de la gent del municipi mostrant clarament 
el que volien i el que no volien. 



El pacte com ja vaig dir al moment de la pressa de possessió del 
anterior Batle es totalment lícit ja que la regles així ho marquen, 
però jo i el meu partit i molta gent arreu entenem que aquestes regles 
permet que el candidat mes castigat per els votants , o sigui per els 
ciutadans de Capdepera, Cala Rajada, Font de Sa Cal a, Cala Mesquida, 
Canyamel i altres indrets del municipi pugui obteni r la Batlia. Vull 
recordar que el partit del nou Batle va perdre el 2 9,9% dels vots mes 
concretament va perdre 305 vots. 

Però això ja es historia i per tant nosaltres com s empre hem 
fet, volem seguir mirant el futur, i d’aquest futur  tenim moltes 
dubtes i especialment desprès de veure la desastros a primera part 
d’aquest pacte, pacte que vull recordar que a dia d ’avui està romput, 
però que per motius purament personals ha permès qu e el Sr. Gallego 
sigui el nou Batle. 

Dubtes per el futur incert que tenim per davant dur ant la resta 
de legislatura, ja que coneixem la manera de govern ar del Sr. Gallego 
i també perquè sabem de la seva feblesa de voluntat  per dur endavant 
els acords per poder accedir a la Batlia. Acords qu e si el Sr. Gallego 
vol son de fàcil compliment ja que se suposa que to t lo pactat es 
troba en marxa, com per exemple 

• La posada en marxa de la piscina municipal que ja f a mes de 
dos anys i mig que es troba acabada. 

• Normes subsidiàries amb un préstec signat fa mes qu asi dos 
anys per poder encarregar el equip redactor de les normes 
però que la veritat es que a dia d’avui després de dos 
anys i mig de legislatura no hi ha hagut cap reunió  per 
seguir treballant amb aquest tema. I abans de encom anar la 
redacció de les normes es tindria que trobar el con sens 
entre totes les forces polítiques existents. Li vul l 
recordar que a la anterior legislatura es va avança r 
bastant amb aquest tema. 

•  Gestió de serveis, en cap moment s’ha mostrat inte rès en 
preparar contractes amb empreses, com per exemple p er el 
manteniment de jardins. 

•  Regularització de las places de funcionaris, aques ta 
legislatura ha sigut poc seriosa amb aquest assumpt e. 

•  La obertura del casals de joves a Cala Rajada es u na 
assignatura pendent des de fa mes d’un any i cal re cordar 
que estaiem pagant un lloguer per aquest local. 

• Expedients d’infracció urbanística no es resoldre’n , 
s’obrin i es deixen morir d’oi. 

• El catàleg de patrimoni que sapiguem està pràcticam ent 
acabat. 

• Li han marcats uns compromisos per el FIL, o Fons 
d’Inversió Local o mes conegut com el Plan E a on f ermen 
el nou Batle, i que només s’han de complir la volun tat del 
partit que fa possible que asumesqui la batlia, aqu est fet 
demostra que vostè no tindrà la voluntat de escolta r a la 
resta de partits o tan sols de escoltar als veïns d ’aquest 
municipi per decidir a on s’han de destinar els dob lers 
d’aquest Pla, ja que ni tan sols  es convoquen el C onsell 
d’Entitats Ciutadanes o el Patronat de Turisme. 

• El Pla de eficiència energètica ens el var presenta r el Sr. 
Mateu Garau, o lo de la electrificació d’es carrer que ens 
ver obligat per GESA per poder construir la nova es coleta 
municipal, escoleta que es far obligats per els par tits de 
l’oposició. 

  
 Es veu clarament que aquests acords que li han per mès aconseguir 
la batlia son uns acords que per part de EU-EV van adreçats 



concretament amb l’idea de treure afora de la batli a al Sr. Alzina, o 
sigui son uns acords per solventar uns assumptes pe rsonals, mes que 
per reconduir la situació municipal, i la veritat e s que tot aquest 
temps que vostè ha necessitat per aconseguir els vo ts necessaris ha 
sigut un temps que vostè no ha dedicat al poble de Capdepera i sembla 
bastant decepcionant, especialment per tota la gent  del municipi. 

Realment tenim moltes dubtes de la seva capacitat d e gestionar i 
també de la seva voluntat de xerrar i negociar amb la resta de partits 
i molt principalment desprès de veure que es el que  ha passat amb la 
seva regidoria que fins a dia d’avui ha sigut la se va única àrea de 
gestió, i que aquesta gestió apart de haver estat c ompletament nul·la, 
ja que ni tan sols hi ha agut directrius polítiques  ha sigut capaç de 
crear un embolic tan gros que l’única virtut que ha  tingut ha sigut  
la de crear una imatge d’una Policia Municipal a la  qual se la var 
acusar de fer un desfalco milionari a las arques mu nicipals i que tots 
ja sabeu, perquè els Partit Popular i Es Grup ho ha  fet públic, que 
tot aquest tema no ha sigut veritat.  

Una gestió de la seva àrea fent parts i quarts sego ns las 
persones si eren o no afins a vostè. Vull recordar- vos la obertura de 
diferents expedients disciplinaris a diferents memb res d’aquesta 
policia, aquests expedients disciplinaris alguns va ren ésser oberts 
per la seva decidida voluntat i els altres en contr a de la seva 
voluntat. A uns se’ls va suspendre de manera cautel ar imposant unes 
condemnes en contra de la decisió del jutge instruc tor i als altres se 
estan tramitant a aquest moment i inclús a qualcú a ltre se li ha 
reduït el termini de càstig imposat per el jutge in structor. Només cal 
recordar que els expedients oberts a tres membres d e la policia local, 
decisió seva, i que varen sofrir els Decrets de Bat lia d’abril de 2008 
a on s’acordava la suspensió provisional han sigut declarats nuls per 
Jutjat de lo Contenciós nº 2 de Palma, per el jutja t Contenciós 
Administratiu nº 1 de Palma i per el jutjat d’Instr ucció nº 5 de 
Manacor. Aquests fets suposaran que es tindran que pagar-los els sous 
retrasats hi heura que pagar unes indemnitzacions a ls afectats i es 
clar els qui tindran que pagar aquestes indemnitzac ions, com va quedar 
clar al darrer Ple ordinari del 1 de desembre seran  els ciutadans del 
municipi de Capdepera, o sigui que els errors del S r. Gallego no li 
suposen ni la mes mínima disculpa cap els afectats o cap els ciutadans 
del municipi, ni tan sol el assumir responsabilitat s per aquests fets. 
No, això no existeix al seu vocabulari.  

Però no ha sigut només aquests fets el que han marc at la seva 
deficient dedicació a la regidoria d’Interior, com he dit abans no 
s’han marcat cap tipus de directrius polítiques que  han produït una 
manca de iniciatives per dur endavant, tenint en co mpte que qualcuna 
d’aquestes ja es trobaven mes o manco envestades. N o hi ha noticies 
de: 

• Reordenació del tràfic a Capdepera. 
• Reordenació del tràfic a Cala Rajada. 
• Compliment integro de la ordenança de lloguer de co txes. 
• Compliment de la ordenança de renous. 
• Compliment de la ordenança de consum de begudes 

alcohòliques al carrer. 
• Compliment de la ordenança d’ocupació viària amb ta ules i 

cadires. 
 
 Aquesta darrera va quedar clara i patent el que he  dit que 
inclús a las meves preguntes fetes a diferents plen s a on li demanava 
si s’havia canviat las directrius que aquesta orden ança marca, vostè 
va dir que no i va quedar prou clar amb els Decrets  de Batlia del 
darrer Ple Ordinari que vostè var mentir. 



 Per tant que podem esperar d’un regidor que ha sig ut capaç de 
fer tot el que he dit abans, la veritat es que trem olem davant el que 
pot venir. 
 Ja ho varem denunciar al passat mes de setembre qu an vaig dir 
que probablement lo pitjor quedava per venir, doncs  ja ho tenim aquí. 
 Vostè Sr. Gallego no pot ésser el Batle de Capdepe ra, el poble 
no ho vol i el va demostrar en la baixada de vots q ue va tenir el seu 
partit, però mes a mes vostè no creiem que sigui la  persona mes 
adequada per desenvolupar el càrrec, ja que aquest mereix molt de 
respecte, mesura, seny, talent, sinceritat i seriet at, valors que no 
li hem trobat actualment ni quan va ésser Batle al voltant del any 
2002, li vull recordar un Ple a on va ordenar a una  regidora que no 
respongués a una pregunta meva. 
 Res de nou al horitzó. 
 Lo pitjor acaba de començar. 
 
 Però nosaltres esteim disposats a oblidar el passa t i ens posem 
a disposició del Sr. Batle per el que necessiti de nosaltres i del 
nostre partit per dur cap endavant las necessitats i els projectes 
millors per el poble de Capdepera. 
 Vostè te la paraula i ja expressarà la seva volunt at de contar o 
no amb la nostra ajuda.” 
 

El Sr. Bartomeu Alzina Sureda fa ús de la paraula i  diu que el 
dia que va presentar la dimissió es va acomiadar de  forma molt breu. 
Avui vol estendre’s un poc més.  

L’Equip de govern ha realitzat un pla de sanejament  i diverses 
inversions públiques, per a dinamitzar el municipi,  a pesar de la 
crisi i de la baixada d’ingressos, el que ha suposa t una disminució de 
les inversions.  

De totes maneres el treball d’un equip de govern ve  precedit pel 
treball de l’equip anterior, i hi ha inversions i t asques que són 
continuació de l’iniciat per uns altres.  

Així, durant el govern anterior es van realitzar un a sèrie 
d’inversions, com les pluvials del carrer Ciutat, l a sala de 
rehabilitació, la sender dels Atzavares, el torrent  de Canyamel i la 
residència.  

Ara s’han realitzat altres inversions: el carrer Po rt, la 
primera fase del nucli antic de Capdepera, el canvi  de gespa al camp 
de futbol, l’oficina de Cala Rajada, la sala multiu sos, Ca’n Creu, 
dotació de serveis en el carrer Principal, la plaça  del Pins, 
S’Olivera.  

No obstant això queden assignatures pendents i rept es que hem de 
complir: Dotació de serveis a algunes zones del mun icipi, les Normes 
Subsidiàries, la piscina, la policia, la millora de  l’administració 
municipal. 

Existeixen a més altres reptes de futur, als quals han de 
dedicar-se els esforços dels governs municipals: l’ exclusió social i 
la immigració; joventut i persones majors; treball,  formació; 
sostenibilitat ambiental; Agenda Local 21; Dona i i gualtat de gènere. 
Però tot això no és treball d’un dia. 
 

La Sra. Maria Orts Rodríguez diu que el seu vot ha estat 
favorable a l’elecció del Sr. Gallego com a Batle, perquè van signar 
un pacte l’any 2007, i no ho han incomplit, encara que ja no estiguin 
en l’equip de govern. Havien de denunciar el que va n denunciar, però 
aquesta actitud no tenia res que veure amb el pacte . Ara tampoc volen 
incomplir el compromís, que era el canvi de Batlia.  No hi ha res 
personal, com ha volgut fer veure el Sr. Ferrer, pe rò en l’agrupació 
del seu partit es considera que l’anterior batle es tava molt 
desacreditat per algunes decisions poc afortunades.  EU-Els Verds han 



votat a favor del canvi de batle perquè ha proposat  una sèrie de 
mesures i UCAP les ha acceptat. S’ha arribat a un a cord amb UCAP, per 
a no augmentar la despesa corrent i regularitzar na  sèrie de serveis: 
parcs i jardins; grua municipal; vigilància de plat ges; augment la 
participació ciutadana; les Normes Subsidiàries; ob ertura de la 
piscina; estalvi energètic. Mantenen la seva indepe ndència; segueixen 
en l’oposició. 
 

El Sr. Bartomeu Alzina, amb permís de la Presidènci a, diu que 
s’ha oblidat acabar la seva intervenció agraint a l a seva família el 
suport que li han donat durant aquest temps, a la s eva dona i les 
seves filles; al seu pare i a la seva mare; al PSOE  i al Secretari de 
la Corporació. 
 

El Sr. Mateu Garau Flaquer agraeix a tots la col·la boració i 
desitja al Sr. José Gallego que el seu mandat al ca pdavant de 
l’Ajuntament sigui profitós per al municipi. El can vi de batle és un 
punt i seguit; és una actualització del pacte que e s va signar l’any 
2007. Desitja que es finalitzi la legislatura compl int al màxim el 
pacte. 
 

El Sr. Mateu Melis Tous fa la següent intervenció: 
 
“El primer dir que ens votem a nosaltres mateixos n o per que tinguem 
possibilitat, sinó per que quedi clar el nostre vot . Amb una abstenció 
se podria malinterpretar. 
 
En segon lloc, no és el nostre ànim deslluir la ses sió de investidura 
del nou Batle, Sr. Gallego. Entre altres coses per que, malgrat no 
votem a favor, respectem els acords de governabilit at al que s’ha 
arribat. 
 
Però sí que volem dir, des de el nostre grup un par ell de coses, 
reflexions que crec que se tendrien de tenir en com pte. 
 
Per a nosaltres, una de les principals normes inter nes en quan a la 
nostra participació a la vida pública local és la d e interpretar i dur 
a terme la voluntat del poble i, ens agradi o no, c reim que l’hem de 
respectar , entre d’altres coses, perquè el poble , com diu l’article ú 
de la Constitució és sobirà,  i perquè el ciutadà vegi en la classe 
política unes actuacions coherents i responsables, per la bona salut 
de les institucions, de l’estat de dret i del siste ma democràtic. 
 
D’altra banda, les matemàtiques electorals i el sis tema electoral 
vigent permeten tot tipus de pactes amb l’objectiu de fomentar la 
gobernabilitat de les institucions, en aquest cas, del municipi de 
Capdepera. A nosaltres això ens pareix molt bé, ja que així se dóna 
l’oportunitat a les forces polítiques més petites, amb ideologies o 
criteris mes concrets a reivindicar-se i dur endava nt els seus 
projectes. També permet rompre el bipartidisme que és dona a les 
Administracions Autonòmiques i Nacionals. 
 
Però si interpretam la voluntat del poble a les dar reres eleccions 
municipals veurem partits que augmenten, altres que  es queden igual i 
d’altres que disminueixen en número de vots. Un d’a quests partits que 
va disminuir el número de vots va ésser ES GRUP,  o n automàticament el 
cap de llista, Antoni Muntaner, ja ni siquiera va r ecollir l’acta de 
regidor, interpretant  la voluntat del poble , encara que naturalment 
costés assumir-ho. 
 



Crec, i vull aprofitar aquesta tribuna per dir-ho, que en Muntaner va 
actuar correctament, demostrant així el seu tarannà  i un gran sentit 
de la responsabilitat política. El poble ens va ato rgar 240 vots menys 
que a les anteriors eleccions i això demostrà que a lguna cosa haviem 
fet malament i pel be de Capdepera, pel be de la de mocràcia i, 
simplement per higiene política, va prendre aquesta  decisió,  cosa que 
el dignifica, com a persona i com a polític. 
 
Però no vàrem ésser els únics els que vàrem perdre vots a les passades 
eleccions municipals. El partit (UCAP-UM) i el cand idat (Sr. Gallego) 
va perdre més de 300 vots, cosa que és significativ a i que dóna lloc a 
més d’una reflexió. En aquest cas no s’ha interpret at la voluntat del 
poble de la mateixa manera, que segons el nostre pa rer havia de seguir 
el mateix camí que el regidor de Es Grup, i avui ob té la Batlia pel 
que queda de legislatura. Evidentment tot és legal i legítim, només 
que no tenim la mateixa ètica política. 
 
En quan a l’estabilitat, al juny, al apropar-se el relleu a la batlia, 
vàrem decidir fer públic la nostra intenció de no r ecolzar 
l’investidura del Sr. Gallego a la batlia, per moti us que ja vàrem 
publicar, però que se poden resumir clarament amb a questa frase: No 
consideravem ni consideram prioritari per a la esta bilitat municipal 
canviar de batle . En canvi, si que consideravem clau l’aprovació d’ uns 
pressupostos per que l’equip de govern pugui gestio nar els recursos 
del municipi, sense traves, com millor cregui adien t. Hem estat claus 
per desbolquetjar la situació econòmica per nosaltr es necessària i 
suficient. Ara se canvia de Batle per complir amb u n pacte que ja no 
existeix i que sembla més per qüestions de caire  p ersonal. (tothom 
sap que el desembre del 2008 se va rompre al demana r EU-EV la dimissió 
del Sr. Alzina, que va forçar la seva destitució. A quí se va rompre el 
pacte i se va desestabilitzar el govern. El tràgic succés només va 
accelerar el procés). Bé, més o manco el que passa a Palma, només que 
la Sra. Calvo no té els pressupostos aprovats, per què si no…)  
 
Avui comença una nova etapa. L’era del Sr. Gallego,  que ja tenim 
l’experiència aquesta legislatura de la seva gestió  al front de la 
Policia local. No és el moment de fer valoracions. Tindrem temps.  Per 
cert, això sí, amb els dobbers que destinarem a ind emnitzacions per la 
seva mala gestió, podriem tenir decoració nadalenca  i animar el comerç 
local, que bona falta li fa. 
 
Al pacte que hem pogut veure per premsa no figura c ap mesura per 
afrontar l’actual situació que atravessem. No parla  per a res de la 
Policia, ni dels convenis de personal, ni de activi tat econòmica (no 
parla per a res de engegar dotacions de serveis, qu e donaria peu a la 
construcció i conseqüentment a la creació de llocs de feina i 
riquesa), ni de Turisme (no considera prioritari la  platja de Cala 
Agulla, el tot inclòs, la desestacionalització de l a temporada).   Dóna 
la sensació que s’ha acceptat tot el que ha imposat  EU-EV a canvi de 
la cadira presidencial. 
 
Però be, Ara tindrà que demostrar-nos a tots que el  canvi ha estat 
positiu. Així ho confiam pel bé de Capdepera.  
 
Malgrat tot l’esmentat, desitg al nou Batle tota la  sort del món i me 
pos a la seva disposició pel que vostè cregui que j o, en nom del meu 
partit, Es Grup, el pugui  ajudar.” 
 

El Sr. José A. Gallego diu que recull les ofertes q ue li han 
formulat els regidors i es compromet a reunir-se am b el PP. Agreix al 



Sr. Mateu Melis l’oferta. Desitja que entre tots pu guin dur 
l’Ajuntament endavant . 
 

No havent-hi més assumptes a tractar, de l’ordre de l Sr. Batle-
President s’aixeca la sessió a les dinou hores i ci nquanta-cinc 
minuts. 


